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Plats och tid Forumsalen, Campus Skellefteå, tisdag mars 2023-03-21 kl 09:00-15:20.  
  Sammanträdet ajournerat 11:35-11:50, 12:45-13:30. 

Beslutande 
Se närvarolista på sida 2 

Övriga deltagare 
Johan Forssell, kommunsekreterare 

 

Justerare 
Ersättare 

Filip Palukka samt Christina Soldan 
Kamel Mnad samt Kaisa Edström 

Paragrafer §§ 93-126 
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Annamaria Hedlund, ordförande Filip Palukka, justerare 

  
Christina Soldan, justerare  

ANSLAGSBEVIS KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens webbplats 
Sammanträdesdatum 2023-03-21 

Anslagsdatum 2023-03-29 
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Beslutande ledamöter Anna Lundström (S), §§ 96 - 101 
Annika Bray (S) 

Annamaria Hedlund (S) 
Carina Lillbacka (S),  

Daniel Enwall (S) 

Elisabeth Lundström (S) 
Felicia Lundmark (S), §§ 101 – y126 

Gunilla Lundström (S) 
Iosif Karambotis (S) 

Isak Rådahl (S) 
Kamel Mnad (S) 

Kenneth Fahlesson (S) 

Lorents Berman (S) 
Magnus Nilsson (S) 

Malin Berglund (S) 
Maria Granskär (S) 

Martin Hedqvist (S) 

Mats Ekman (S) 
Daniel Ådin (S) 

Ann Åström (S) 
Sara Keisu-Lundh (S), §§ 93 – 107, 109 - 120 

Gunilla Lundström (S) 
Daniel Sjögren (S) 

Fredrik Stenberg (S) 

Peter Stensmar (S) 
Tomas Teglund (S) 

Monica Widman Lundmark (S), ej § 106 
Andreas Löwenhöök (M) 

Anette Lindgren (M) 

Henry Andersson (M) 
Kaisa Edström (M) 

Kjell Lindström (M) 
Micaela Löwenhöök (M), §§ 97 – 121 

Viktoria Sundin (M) 

Johan Söderberg (M) 
Elisabeth Lundqvist (SD) 

Marcus Sehlstedt (SD) 
Markku Abrahamson (SD) 

Pär Sehlstedt (SD) 
Carina Sundbom (C) 

Håkan Andersson (C) 

Kjell Bergmark (C) 
Kornelia Paulander (C) 

Maria Bernsson (C), §§ 102 – 126 
Filip Palukka (V) 

Joakim Wallström (V) 

Liian Nilsson (V) 
Weidan Gong (V) 

Lova Torstensson (V) 
Andreas Boman (KD) 

Frida Löfroth (KD) 
Lena Forsman (KD) 

Per Boström (KD) 

Hans Brettschneider (MP) 
Linnea Öhman (MP), §§ 93 - 103 

Christina Soldan (L) 
Jens Wennberg (L) 
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Tjänstgörande ersättare Kristin Lundmark (S) för Kevin Stenberg (S) 
Jasmin Ravaghi (S) för Felicia Lundmark (S), §§ 93 - 100 

Jasmin Ravaghi (S) för Anna Lundström (S), §§ 102 - 126 
Bertil Almgren S) för Sara Keisu-Lundh (S), §§ 121 - 126 

Solveig Widmark Andersson (S) för Evelina Fahlesson (S) 

Anna Laurila (S) för Monica Widman Lundmark (S), § 106 
Lars Lundmark (S) för Sara Keisu-Lundh (S), § 108 

Per-Ivar Skogqvist (M) för Micaela Löwenhöök (M), §§ 93 – 96, 122 – 
126 

Sinikka Lindquist (M) för Ramona Dolan (M) 
Helen Lundmark (M) för Stefan Anundi (M)  

Ann Charlotte Lundqvist (SD) för Magnus Bergmark (SD) 

Tony Rönnqvist (SD) för Linda Strandberg (SD) 
Mirjam Abrahamsson (C) för Maria Bernsson (C), §§ 93 - 101  

Monica Andersson (C) för Pär Brubäcken (C) 
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§ 93 Dnr KS 2023-000256 000 

Förändring av dagordningen, kommunfullmäktige 
2023-03-21 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet "Beslut angående tillstyrkan till vindkraft inom fastigheten Källbomark 6:1 

med flera (Degerforsheden)" med diarienummer 2023-000130 stryks från 
dagordningen såsom varande färdigbehandlat. 

Sammanfattning 
Ordföranden meddelar att ärendet "Beslut angående tillstyrkan till vindkraft inom 

fastigheten Källbomark 6:1 med flera (Degerforsheden)" bör strykas från 
dagordningen. Detta då Länsstyrelsen meddelat att OX2 AB har återkallat ansökan i 

ärendet och ärendet därför ska avskrivas. 

____________________________________________________________________
__________ 
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§ 94 Dnr KS 2023-000035 101 

Revisorerna har ordet 

Då det inte fanns någon representant för revisionen närvarande lämnas ingen 

information på sammanträdet. 

____________________________________________________________________

__________ 
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§ 95 Dnr KS 2023-000161 720 

Interpellation om strategi för att säkerställa tillgång 
till språk, kultur och kulturkompetens i 
äldreomsorgen - kopplat till samiskt 
förvaltningsområde, av Mirjam Abrahamsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Miriam Abrahamsson (C), Iosif Karambotis (S), Fredrik Stenberg (S), Andreas 
Löwenhöök (M), Christina Soldan (L) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 
Tjänstgörande ersättaren i kommunfullmäktigeledamoten Mirjam Abrahamsson (C) 

har ställt följande interpellation till socialnämndens ordförande: 

"Enligt minoritetslagen så ska en kommun som ingår i det samiska 
förvaltningsområdet ska kunna erbjuda bland annat äldreomsorg på samiska och 

man ska också kunna ge information och service på de olika samiska språken. Det 
ingår även i uppdraget att samråda, göra särskilda informationsinsatser, 

kulturaktiviteter och utvecklingsinsatser, samt kartläggas vilka behov av åtgärder 
som behövs för att stödja användandet av de samiska språken.  Kommunen får 

också statsbidrag för de ökade kostnader som uppstår när man blir ett 

förvaltningsområde. 
 

När Skellefteå väljer att bli samiskt förvaltningsområde innebär det att kommunen 
är skyldig att tillhandahålla detta.  

 

Det samiska folket är ett urfolk, med egna traditioner, seder och bruk. Det samiska 
folket har också en egen kulturell syn på döden, familjens betydelse och en 

andlighet kopplad till naturen och dess element. 
 

Många samiska äldre, har varit med om svåra saker, kopplade till den svenska 
samepolitiken under 1900-talet, så som rasbiologiska undersökningar, misshandel 

och vanvård inom skolan, utsatthet och rasism. Med det i bakhuvudet och med den 

generella kunskap som finns kring vård av äldre - i synnerhet äldre med 
demenssjukdomar, vet vi att för många kommer ofta barndomens upplevelser 

tillbaka väldigt starkt. För den som upplevt svåra barndomstrauman, innebär det 
ofta att man återupplever dessa när man blir gammal och i synnerhet de som får 

en demensdiagnos. Vi vet att äldre som drabbas av demens och inte har svenska 

som förstaspråk – ofta återgår till att prata sitt modersmål.  

Mina frågor är därför:  

 Vad har socialnämnden för strategi inom äldreomsorgen, för att säkerställa 

att samiska äldre får tillgång till såväl samisktalande personal som 
information på samiska? 

 Hur ser strategin ut för att stötta samiska äldre att fortsätta leva i sin kultur 

– såväl i hemmet som på vård-och omsorgsboenden? 

 Hur säkrar socialnämnden att det finns tillräcklig kulturkompetens inom de 

aktuella verksamheterna, d v s att den personal som ska arbeta med 

samiska äldre har de kunskaper som krävs för att ge vård utifrån den 

samiska kulturen och dess värdegrunder?" 
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Socialnämndens ordförande Iosif Karambotis (S) lämnar följande svar: 
"Fråga: Vad har Socialnämnden för strategi inom äldreomsorgen för att säkerställa 

att samiska äldre får tillgång till såväl samisktalande personal som information på 
samiska? 

Svar: Som bekant har Kommunfullmäktige ansökt hos regeringen om att bli ett 

samiskt förvaltningsområde. I avvaktan på det arbetar Vård och omsorg som alltid 
med att tillgodose behoven hos våra brukare utifrån ett personcentrerat arbetssätt. 

Det innebär att olika arbetssätt används för att på bästa sätt uppfylla lagens krav 
samtidigt som personens önskemål och behov sätts i centrum. Det är först när 

regeringen och Kommunfullmäktige fattat beslut som arbetet på allvar kan 
påbörjas. Under tiden, dvs. under 2023, kommer det förstärkta samiska samrådet i 

Skellefteå kommun att ta fram en handlingsplan. 

Fråga: Hur ser strategin ut för att stötta samiska äldre att fortsätta leva i sin kultur- 
såväl i hemmet som på vård och omsorgsboenden? 

Svar: Under hösten 2023 kommer det förstärka samiska samrådet att ha en dialog 
med Vård och omsorg där tjänstepersoner kommer att bjudas in. I samband med 

förarbetet och det kommande uppdraget från Kommunfullmäktige kommer 

Socialnämnden att vidta de åtgärder som behövs för att säkerställa att vi uppfyller 
de mål som Kommunfullmäktige ställer på de olika förvaltningarna, inklusive 

socialkontoret. Idag har socialkontoret, och i synnerhet Vård och omsorg, 
betydande erfarenhet av att arbeta med äldre med finskt påbrå. Dessa erfarenheter 

kommer att hjälpa förvaltningen i arbetet med att skyndsamt övergå till en 
organisation som uppfyller kraven för att vara ett samiskt förvaltningsområde. 

Fråga: Hur säkrar Socialnämnden att det finns tillräcklig kulturkompetens inom de 

aktuella verksamheterna, dvs att den personal som ska arbeta med samiska äldre 
har de kunskaper som krävs för att ge vård utifrån den samiska kulturen och dess 

värdegrunder? 
Svar: Samarbetet med olika samiska kulturbärare i kommunen kommer att vara 

avgörande. Även samarbetet med det förstärkta samiska rådet kommer att vara 

betydelsefullt och viktigt. Socialnämnden har stor erfarenhet av samarbete med 
olika föreningar i kommunen och har även, sedan tidigare, ett mycket bra 

samarbete med minoritetsföreningar när det gäller planering, organisering och 
implementering av de beslut och lagar som Socialnämnden ansvarar för. Vid 

nyanställningar efterfrågas utöver t.ex. finsk språkkompetens även 

kulturkompetens. Socialnämnden för årligen dialog med invånarna och en sådan 
dialog med Skellefteå Sameförening kan bli aktuell framledes. De särskilda 

informationsinsatserna gällande rätt till vård och omsorg på samiska kommer att 
införas när kommunen fått besked gällande ansökan om att ingå i det samiska 

förvaltningsområdet, då det är först då som rätt till vård och omsorg på samiska 
träder i kraft. Vi vet att det är svårt att rekrytera personal med den 

språkkompetensen utifrån att umesamiskan är kritiskt hotad. Däremot finns det 

möjlighet att kompetensutveckla personal i samiska språk. En inventering som 
gjordes under förra mandatperioden visade att det redan då fanns några 

medarbetare inom socialförvaltningen som kunde grunderna i något av de samiska 
språken. Redan nu letar socialtjänstens kundtjänst aktivt efter 

kundtjänsthandläggare med kunskaper inom de samiska språken." 

____________________________________________________________________
______ 
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§ 96 Dnr KS 2023-000162 600 

Interpellation om strategi för att säkerställa tillgång 
till språk, kultur och kulturkompetens i för- och 
grundskola - kopplat till  samiskt 
förvaltningsområde, av Mirjam Abrahamsson (C) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 

Miriam Abrahamsson (C), Iosif Karambotis (S), Fredrik Stenberg (S), Andreas 
Löwenhöök (M), Christina Soldan (L) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 
Tjänstgörande ersättaren i kommunfullmäktigeledamoten Mirjam Abrahamsson (C) 

har ställt följande interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande: 

"Enligt minoritetslagen så ska barns utveckling av en kulturell identitet och 
användande av det egna minoritetsspråket främjas. En kommun som ingår i det 

samiska förvaltningsområdet ska kunna erbjuda barnomsorg där samiska används 
helt eller till väsentlig del och man ska också kunna ge information och service på 

de olika samiska språken. Det ingår även i uppdraget att samråda, göra särskilda 
informationsinsatser, kulturaktiviteter och utvecklingsinsatser, samt kartläggas vilka 

behov av åtgärder som behövs för att stödja användandet av de samiska språken.  

Kommunen får också statsbidrag för de ökade kostnader som uppstår när man blir 
ett förvaltningsområde. 

När Skellefteå väljer att bli samiskt förvaltningsområde innebär det att kommunen 
är skyldig att tillhandahålla detta.  

I Skellefteå idag beskriver många samiska föräldrar svårigheter de möter, när det 

kommer till undervisning av deras barn på deras modersmål. Deras berättelser 
vittnar om alltifrån att det finns en stor okunskap i förskola och skola, om vad 

Minoritetslagen säger om rätten till språkundervisning i minoritetsspråk – till att 
samiska barn uppmanats att välja bort modersmålsundervisning till förmån för 

internationella språk. Många föräldrar delar även erfarenheten att det ofta görs 
svårt att kunna gå på lektionerna – för att de förläggs utanför skoltid och innebär 

att det är upp till föräldrar att lösa t ex skolskjuts för att barnen missar den 

ordinarie. Det många föräldrar märker är att när deras barn måste stanna kvar på 
skolan då klasskamraterna slutar för dagen, ökar känslan av att vara ”annorlunda”. 

Dessutom bidrar att missa fritid med kompisarna, ofta till att sänka motivationen att 
läsa sitt hemspråk. Ett annat hinder är att det finns en okunskap om att samiska 

inte är ett språk – utan flera olika, vilket innebär att undervisningen behöver 

anpassas så att barnen verkligen får tillgång till det språk som är deras eget. De 
samiska barn som hör till de samiska språk som är hotade idag – umesamiska och 

pitesamiska, har dessutom mycket svårt att få någon undervisning alls, pga brist på 
pedagoger. 

Mina frågor är därför:  

 Vad har för- och grundskolenämnden för strategi för förskola och skola, för 

att säkerställa att samiska barn får tillgång till såväl språkundervisning som 

barnomsorg på samiska? 
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 Hur ser strategin ut för att stötta samiska barn att behålla sin kultur och för 

att minska risken för utanförskap och rasism, kopplat till den kulturella 
identiteten i förskola och skola? 

 Hur säkrar för- och grundskolenämnden att det finns tillräcklig 

kulturkompetens inom de aktuella verksamheterna, så att det inte blir 
barnen som måste lära de vuxna?" 

För- och grundskolenämndens ordförande Fredrik Stenberg (S) lämnar följande 

svar: 

"Till att börja med vill jag säga att Skellefteå ännu inte är utsett till 

förvaltningsområde för samiska. Kommunfullmäktige skickade in en ansökan för 
bara för ett litet tag sedan, beslut om det tog vi här i kommunfullmäktige den 31 

januari 2023. Kommunen har efter beslut i kommunstyrelsen inrättat ett förstärkt 
samiskt samråd och där pågår det arbete med att ta fram en handlingsplan för det 

framtida samiska förvaltningsområdet. Handlingsplanen inkluderar åtgärder 

gällande förskola på samiska som till exempel kontinuerlig kompetensutveckling i 
samisk kultur för berörda pedagoger, regelbundna barnteaterföreställningar med 

koppling till samisk kultur med mera. Handlingsplanen kommer att skickas till alla 
nämnder för synpunkter och ska slutligen beslutas i kommunfullmäktige när vi fått 

okej från regeringen att ingå i förvaltningsområdet.  

Att vi ännu inte är förvaltningsområde betyder dock inte så mycket, vi har ändå 
lagar att följa. När det finns lagstiftning som är tydlig inom ett område, försöker vi i 

för- och grundskolenämnden att inte fatta beslut om strategier eller liknande som 
egentligen bara säger det självklara – verksamheten ska följa gällande lagstiftning. 

Det gör att vi inte har något politiskt beslutat strategidokument för att säkerställa 
exakt det du frågar om. Men ett exempel på ett politiskt fattat beslut av oss i för- 

och grundskolenämnden är att vi under 2022 gav i uppdrag till avdelningschef 

grundskola att arbeta med synliggörande av nationella minoriteter och revitalisering 
av nationella minoritetsspråk. Inför det beslutet har samråd med nationella 

minoriteter, inklusive samer, genomförts.  

Däremot pågår det mycket arbete inom verksamheten och jag ska försöka besvara 

dina frågor med att beskriva vad som görs.  

Fråga: Vad har för- och grundskolenämnden för strategi för förskola och skola för 
att säkerställa att samiska barn får tillgång till såväl språkundervisning som 

barnomsorg på samiska? 

Svar: Biträdande avdelningschef inom förskola har deltagit på kommunens samråd 

med samer. Vid nästa tillfälle kommer hon tillsammans med samrådets övriga 

deltagare besöka den förskoleverksamhet som idag finns på finska och visa hur de 
arbetar med den sortens verksamhet på ett nationellt minoritetsspråk. Det förs 

samtal mellan samiska företrädare och förvaltningen utbildning och arbetsmarknad 
vilka som är de viktiga parametrarna att tänka på när förskoleverksamhet på 

samiska utvecklas och hur och var servicen ska levereras för att säkerställa samiska 
barns rätt till språk och kultur oavsett var i kommunen de är bosatta. Avdelning 

förskola har sett utmaningar i att arbeta systematiskt med utbildning för nationella 

minoriteter och har därför prioriterat som ett av sina åtaganden för 2023 att 
undersöka standardiserade arbetssätt. Där sker, precis som i uppstart av förskola 

på samiska, ett nära samarbete med den förskoleavdelning som erbjuder förskola 
på finska. 

Avdelningschef grundskola och biträdande avdelningschef förskola deltar alltid på 

samrådet som finns med nationella minoriteter. Förvaltningen utbildning och 
arbetsmarknad har en styrgrupp för nationella minoriteter som arbetar med de 

frågor som tas upp av företrädare för nationella minoriteter vid samråd. 
Kompetenscentrum för flerspråkighet arbetar med att strukturera ett barn- och 
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ungdomssamråd med samiska barn. De åsikter, upplevelser och behov som 
samiska barn- och ungdomsrådet uttrycker är viktiga för all fortsatt utveckling 

gällande arbetet med nationella minoriteter i hela kommunen och särskilt viktiga 
när det gäller för- och grundskoleverksamhet. Synpunkter från barn- och 

ungdomsråd kopplade till nationella minoriteter tas också upp och hanteras av 

styrgruppen på förvaltningen.   

Kompetenscentrum för flerspråkighet har ett fortsatt samarbete med 

Sameskolstyrelsen och andra aktörer som levererar modersmålsundervisning i 
samiska via fjärrundervisning. De ser över möjligheten att anställa en egen lärare i 

minst ett samiskt språk. De ser över möjligheten till tidigare schemaläggning på 
skolorna för att kunna beställa från externa leverantörer i god tid och använder 

Sameskolstyrelsens tjänst för beställning av lektioner i samiska som ger en snabb 

överblick om vilka lärarresurser som finns tillgängliga.  

Fråga: Hur ser strategin ut för att stötta samiska barn att behålla sin kultur och för 

att minska risken för utanförskap och rasism, kopplat till den kulturella identiteten i 
förskola och skola? 

Svar: Regeringen har tagit fram en åtgärdsplan mot rasism mot samer. I 

åtgärdsplanen uppdras bland annat kommuner och lärare att ta fram stödmaterial 
och fortbildningsinsatser för att motverka rasism mot samer och för att höja 

kunskapsnivån om samisk kultur. Att ta fram detta är något som kommer att 
integreras i utbildning och arbetsmarknads plan för arbete med nationella 

minoriteter, där samer är en av dessa minoriteter.  
Strukturerat arbete mot diskriminering av nationella minoriteter ska läggas till de 

prioriterade områden som ingår i Skellefteå kommuns utvecklingsprogram för 

nationella minoriteter. Det blir ett kommungemensamt ansvar då det inte bara kan 
vara en nämnd eller förvaltnings ansvar att arbeta med att motverka diskriminering 

av nationella minoriteter, där behöver för- och grundskolenämnden göra gemensam 
sak med andra nämnder.   

Plan för arbetet mot kränkande behandling och diskriminering är en återkommande 

del i det systematiska kvalitetsarbetet där verksamheten ska kartlägga, åtgärda och 
återkommande följa upp förekomsten. Det pågår också arbete med att utveckla 

medarbetares och rektorers kunskaper i normkritiskt arbete. 
Som alltid med handlingsplaner av olika slag, utvärderas de och förnyas för att 

stärka arbetet. 

Fråga: Hur säkrar för- och grundskolenämnden att det finns tillräcklig 
kulturkompetens inom de aktuella verksamheterna, så att det inte blir barnen som 

måste lära de vuxna? 
Svar: När vi fått klart med det samiska förvaltningsområdet finns större möjligheter 

att kompetensutveckla personal i samiska språk. Kompetens inom samiska språk 
kommer särskilt att lyftas som en tillgång vid vissa rekryteringar inom förskolan. 

Det är mycket svårt att rekrytera kompetens och extra svårt när det gäller 

umesamiska som är det språkområde Skellefteå tillhör. Alla samiska språk är 
hotade språk, men umesamiskan är kritiskt hotad.  

När en kommungemensam språkinventering gällande nationella minoritetsspråk 
genomfördes under förra mandatperioden fanns det inga medarbetare inom för- 

eller grundskola som kan samiska, i alla fall inte som anmälde det i inventeringen. 

Det pågår arbete med att locka medarbetare till att anmäla/registrera kompetensen 
så att arbetsgivaren blir medveten om att den finns. En ny inventering kommer att 

göras under den här mandatperioden.  
Det finns ingen möjlighet att ha en systematisk kommungemensam inventering av 

samisk kulturkompetens. Det ligger för nära registrering av etnicitet och kan 
misstas som försök till rasprofilering.    

Inom för- och grundskolenämnden är vi medvetna om att kunskapshöjning inom 

detta såväl som andra områden, är något som behöver återkomma regelbundet för 
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att nå alla led. Särskilt viktigt är det i frågor som den enskilda medarbetaren inte 
nödvändigtvis kommer i kontakt med dagligen." 

____________________________________________________________________
_____________ 
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§ 97 Dnr KS 2023-000188 107 

Interpellation om skolbussar till Ukraina, av Andreas 
Löwenhöök (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M), Lorents Burman (S) samt Jens Wennberg (L) yttrar sig.  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"Svensk Kollektivtrafik och Sveriges Bussföretag har gått ut med ett upprop till 

svenska bussföretag att, om möjligt, hörsamma EU-kommissionens uppmaning om 
att donera en eller flera trafikdugliga skolbussar till Ukraina. 

Idag är det ett år sedan Rysslands invasion och fullskaliga krig i Ukraina startade. 

Kriget har drabbat Ukrainas civilbefolkning hårt, inte minst barnen. Över 2800 
skolbyggnader har blivit skadade eller förstörda och skolgången har blivit påverkad 

för 5,7 miljoner barn. 

För att se till att skolbarn kan ta sig till en fungerande skolbyggnad har EU-

kommissionen lanserat ett projekt för att privata och offentliga aktörer ska kunna 

donera skolbussar till Ukraina. Satsningen är en del av ett större initiativ för att 
stötta utbildningssystemet i Ukraina där EU bland annat har donerat 100 miljoner 

euro för återuppbyggnad av skolor. EU går också in med 14 miljoner specifikt för 
skolbussprojektet. Hittills har 240 bussar blivit donerade – Finland har exempelvis 

redan skickat ett flertal bussar. 

Mot bakgrund av detta har jag följande fråga till kommunstyrelsens ordförande, 

Lorents Burman (S): 

 Kommer det kommunala bussföretaget Skellefteå Buss AB att svara på EU-

kommissionens uppmaning om att donera en eller flera trafikdugliga 
skolbussar till Ukraina?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Skellefteå buss har varit i kontakt med olika kommunala bussbolag och 

regionföretag. Det har inte framkommit ännu några exempel på donationer hos 

dem. Det finns kommunala bolag som erbjudit biogasbussar men det tar inte 
Ukraina emot utan driftsformen behöver vara diesel.  

Skellefteå buss har kraftigt ökat trafiken med anledning av vår samhällstillväxt. Det 
medför att bussbristen blivit påtaglig. Det innebär att ingen övertalighet av bussar 

finns idag, däremot är inte fordonsparken helt relevant uppdateringsmässigt och 

det tar tid att upphandla bussar. Men innan nya fordon anpassas finns det 
egentligen inga bussar att donera just nu enligt Skelleftebuss." 

____________________________________________________________________
________ 
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§ 98 Dnr KS 2023-000200 514 

Interpellation om förslag på ny parkeringsnorm, av 
Linnea Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Linnea Öhman (MP), Lorents Burman (S), Carina Sundbom (C) samt Hans 

Brettschneider (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Linnea Öhman (MP) har ställt följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"2017 lämnade Rune Wästerby för Miljöpartiet in en motion om en ny mer flexibel 
parkeringsnorm, som skulle göra att mindre ytor upptogs av bilparkeringar och 

bidra till att en större andel av resorna görs med mindre klimatbelastande 

färdmedel än bilen. Både bygg- och miljönämnden och dåvarande 
samhällsbyggnadsnämnden föreslog att motionen skulle bifallas. I 

kommunfullmäktige ansågs motionen besvarad med hänvisning till pågående 
arbete med nya riktlinjer och en parkeringsnorm. 

I svaret på Miljöpartiets motion står att Trafikverket beviljade 7.5 miljoner kr för en 

ny centrumhållplats och att en av flera motprestationer var att kommunen skulle ta 
fram riktlinjer för parkering och en parkeringsnorm inom 2018. Riktlinjerna kom på 

plats 2019 men den nya parkeringsnormen har ännu inte kommit upp för beslut 
vad jag kan finna. 

I riktlinjerna som antogs 2019 står att det fortfarande behöver tas fram en ny 
parkeringsnorm. Det står att den nuvarande normen är omodern och att det 

behövs en som är mer flexibel. 

När planerar kommunstyrelsen att presentera ett förslag på ny parkeringsnorm som 
är i linje med motionen och vad som beskrivs i svaret till motionen?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Ett förslag till ny parkeringsnorm är under färdigställande. Samråd planeras under 

våren/sommaren och ett antagande under hösten 2023.  

Samtidigt som kommunen växer och det byggs många nya bostäder sker en snabb 
utveckling vad gäller mobilitetstjänster. En ny norm ska möta denna utveckling och 

stimulera till fler sätt att färdas än med den egna bilen. Med den nya normen 
föreslås parkeringstal för såväl bil som cykel. 

Kommunens trafikprogram, som antogs av kommunfullmäktige år 2020, beskriver 

vikten av att skapa en sammanhållen trafikplanering för de olika trafikslagen. 
Parkeringslösningar är en viktig del i utvecklingen av ett mer hållbart 

transportsystem med ökad andel gående, cyklister och kollektivtrafikresenärer. 

För att en parkeringsnorm ska fungera som ett verktyg för att minska efterfrågan 

på bilparkeringsplatser krävs en utveckling av mobilitetslösningar och att 
kommunen skapar goda förutsättningar för dessa.  

En del i detta är framtagandet av riktlinjer för mobilitetshubbar som förväntas 

kunna tas beslut om inom kort. Utvecklingen av mobilitetshubbar ska underlätta att 
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färdas mer hållbart genom att förenkla byten mellan olika transportslag och 
samtidigt kunna erbjuda olika tjänster och service kopplat till resan. 

Genomförande av mobilitetsåtgärder ska innebära en möjlighet för fastighetsägare 
till minskning av antalet bilplatser enligt normens parkeringstal. Erfarenheterna är 

idag begränsade vad gäller bostadsnära mobilitetsåtgärder och dess effekt över tid. 

Kommunen har därför idag i samband med exploateringar dialog med exploatörer 
om mobilitetslösningar för boende som exempelvis bil- eller cykelpooler. 

Intresset för denna typ av åtgärder har under senare tid ökat och kommunen ser 
gärna initiativ från byggaktörer att anpassa bostadsnära parkeringslösningar utifrån 

ett mobilitetsperspektiv som innebär att alternativa transportsätt till den egna bilen 
underlättas." 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 99 Dnr KS 2023-000199 149 

Interpellation om projekten Relocate och React EU 
relocate, av Andreas Löwenhöök (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Andreas Löwenhöök (M), Lorents Burman (S), Jens Wennberg (L), Per Boström 

(KD), Christina Soldan (L), Hans Brettschneider (MP), Håkan Andersson (C), Markku 
Abrahamsson (SD) samt Daniel Ådin (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Andreas Löwenhöök (M) har ställt följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande: 

"På Skellefteå kommuns hemsida går att läsa följande: De EU-finansierade 

projekten Relocate och React EU Relocate ska underlätta för den som är arbetslös 

att flytta till Skellefteå och skapa sig en framtid här. Relocate är ett projekt i 
samarbete mellan Region Västerbotten, Skellefteå kommun, Arbetsförmedlingen 

och Northvolt. Målgruppen finns idag främst i Stockholms-, Göteborgs- och 
Malmöregionerna. Projektet ska pågå till 30 april 2023. 

Dagens Nyheter publicerade 2023-02-28 ett reportage om utfallet av Relocates 

projekt för att locka arbetslösa kvinnor från Malmö till jobb i Skellefteå. Resultatet: 
ingen av kvinnorna fick jobb. I reportaget går att läsa att deltagarnas motivation 

varit hög och att många av deltagarna har hög utbildning och lång 
arbetslivserfarenhet. När deltagarna från Malmö väl var på plats i Skellefteå så hade 

projektledarna inte bokat in några träffar med potentiella arbetsgivare.  

Arbetsmarknadsprojekten Relocate och React EU Relocate har totalt kostat 70 

miljoner kronor (varav 40 mkr är EU-bidrag). Av de 412 personer som deltagit har 

endast 38 personer fått jobb och sju påbörjat en vuxenutbildning. Två har idag gått 
klart utbildningen men står ändå utan arbete. Ett resultat långt ifrån målet att få 

240 personer i arbete eller utbildning.  

Projektledaren för Relocate menar på att projektet ska ses som ett test och att 

syftet har varit att titta på utmaningen i norra Sverige ur ett större perspektiv. Hon 

anser att man inte kan stirra sig blind på hur många som faktiskt kom i arbete. 
Detta trots att målsättningen varit att deltagande i Relocate ska leda till anställning 

och flytt till Skellefteå.  

Med anledning av detta har jag följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 

Lorents Burman(S): 

 Är utfallet av projekten Relocate och React EU Relocate godtagbart? 

 Vad har Skellefteå kommun fått för pengarna som kommunen satsat på 
ovan nämnda projekt?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Fråga: Är utfallet av projekten Relocate och React Eu Relocate godtagbart?  
Svar: Ja, eftersom dessa projekt inte är flyttprojekt. Det är inte heller ett 

arbetskraftsförsörjningsprojekt. Av de kontanta medel på totalt 2,7 miljoner kronor 
som vi har satsat i Relocate utgörs 2,0 miljoner kronor av medfinansiering av ett 

undervisningslabb för vuxenutbildningen samt 0,7 miljoner kronor utgör 
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statsbidragsmedel till valideringsverktyget Valiwebb som växlats upp via projektet. 
För övrigt utgörs vår medfinansiering av nedlagd tid för redan anställda 

medarbetare i Skellefteå kommun. Mer om detta nedan.  

Detta viktiga projekts syfte är att testa nya metoder för att bygga hållbara 

strukturer och samarbeten för en omflyttning av arbetskraft som står långt från 

arbetsmarknaden. Bland annat ska vi hitta hinder som finns i system, regler och 
lagstiftning. Nya initiativ och insatser som har skapats är bl a en ny, inkluderande 

urvalsmetod för rekrytering som fokuserar på kompetens, en ny metod för att hitta 
bostäder, vidareutveckling av vuxenutbildningar anpassade efter behoven, nya 

vuxenutbildningar på engelska, förbättrad mottagarkapacitet för nyinflyttade m.m. 

Dessutom har projekten satt viktiga frågor på agendan: krångliga regelverk och 

stora kostnader gör det för svårt att flytta hit till Västerbotten och Norrbotten där 

jobben finns. 

Detta är viktigt både för Sverige och Europa. Därav också intresset från EU att 

finansiera denna typ av projekt.  

Även ansvariga på riksplanet har fått upp ögonen för svårigheterna. Utmaningarna 

med regelverken diskuteras bland annat i den pågående statliga 

vuxenutbildningsutredningen. Utbildningsminister Mats Persson lyfter i DN den 28/2 
att kompetensförsörjningen och den gröna omställningen i norra Sverige är en 

nationell angelägenhet och att staten bör ta ett större ansvar för att stötta 
utvecklingen. Vi hoppas att det nu hamnar högre upp på den nationella agendan. 

Projektet Relocate initierades av Northvolt tillsammans med Arbetsförmedlingen 
efter en förstudie de gjort tillsammans, där de såg att det fanns möjligheter att få 

personer som är långt från arbetsmarknaden i jobb. Dessutom kvinnor. ESF-projekt 

riktar sig alltid till personer som är långt från arbetsmarknaden.  

Hade syftet varit att detta skulle vara ett projekt där fler snabbt ska flytta hit och 

jobba så skulle målgruppen ha varit en annan. 

Projektet React EU Relocate är ett systerprojekt till Relocate som fokuserar på att 

motverka effekterna av pandemin. Projektet delar stora delar av metoden och 

erbjudandet med Relocate, men har en annan målgrupp där alla som blivit 
arbetslösa efter 11 mars 2020 kan delta. Projektet fokuserar på att skapa 

förutsättningar för arbetsgivare och arbetssökande att komma i kontakt med 
varandra och vidare slussning till korta yrkesutbildningar på vuxenutbildningen i 

Skellefteå som leder till jobb direkt efter avslutad utbildning. 

Fråga: Vad har Skellefteå kommun fått för pengarna som kommunen satsat på 
ovan nämnda projekt? 

Svar: De 70 miljoner som projekten haft i finansiering från Skellefteå kommun, 
Region Västerbotten, Arbetsförmedlingen, Northvolt och Europeiska socialfonden 

har till största delen handlat om medfinansiering i form av arbetstid för personer 
som redan är anställda inom de deltagande verksamheterna och har kompetens att 

tillföra i projekten – man räknar alltså ut värdet av det jobb de gör. 

ESF medfinansierar enbart projekt som berör personer som är långt från 
arbetsmarknaden. 

Skellefteå kommun har finansierat projektet Relocate med ca 16,4 miljoner kronor 
med tid för redan anställda personer, alltså inte pengar. 2,7 miljoner utgör kontanta 

medel som växlats upp med EU-medel, där 2 miljoner utgjort delar av det 

undervisningslabb kommunstyrelsen fattat beslut om tidigare och 700 000 kronor 
utgjort statsbidragsmedel till valideringsverktyget Valiwebb som växlats upp via 

projektet.  
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Tiden, som vi medfinansierat med, motsvarar ca 27 heltidstjänster, som redan är 
anställda i verksamheterna, under två och ett halvt år där fokus varit på 

arbetsmarknadsaktiviteter och utbildning. 

Totalt är Relocates budget på 59 miljoner kronor, där hälften är ESF-pengar. 

Skellefteå kommun har finansierat projektet React med 6,9 miljoner kronor i tid, 

vilket motsvarar 6,25 heltidstjänster under ett år. Reacts totala budget är ca 12 
miljoner kronor, där alltså ESF medfinansierar allt. 

Den 1 mars 2023 hade sammanlagt 425 personer deltagit i Relocate och React EU 
Relocateprojekten. Målet på 340 personer är alltså överskridet. Av dessa var 304 

män och 121 kvinnor. Vi hade önskat att fler kvinnor deltagit och detta kommer 
förhoppningsvis att kompenseras vid ett möte i Skellefteå den 28 mars då en 

internationell kvinnoförening från Malmö kommer att delta. Antalet personer som är 

inskrivna i projekten och har flyttat till Skellefteå är 44 personer (eftersom 
projekten inte är inflyttningsflyttprojekt så är antalet inflyttande inte satt som ett 

mål). Utöver det tillkommer även visst antal medföljande i form av partners och 
familj som inte visas i statistiken.  

50 personer har hänvisats till utbildning. Totalt har 20 personer påbörjat VUX-

utbildning. Ett stort antal som inte kom till start fick inte godkänt av sin 
hemkommun att delta, vilket hindrade att inte fler kunde påbörja en utbildning 

De första resultaten och erfarenheterna från Relocate och React EU Relocate 
presenteras på en slutkonferens i Skellefteå den 18 april. En möjlighet att sprida 

kunskap till andra kommuner, till politiker och alla andra som är intresserade av att 
göra en insats i den stora, hållbara framtidsomställningen för Sverige. Välkomna!" 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 100 Dnr KS 2023-000222 610 

Interpellation om kompetensbrist avseende kockar, 
av Kaisa Edström (M) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-02. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Kaisa Edström (M) har ställt följande interpellation 

till gymnasienämndens ordförande: 

"Skellefteå växer, utbuden ökar och jobben blir fler. Många påstår att Skellefteå har 

växtvärk, vilket man kan se tydligt med bristen på kompetens till många jobb både i 
den privata- och offentliga sektorn, man ser det även på bristen på bostäder och 

den låga arbetslösheten i Skellefteå kommun. 

Ett yrke man ser detta tydligt i är också restaurang- och livsmedelsbranschen. 
Restaurangerna blir fler och utbuden ökar, vilket såklart gynnar staden. 

Restaurang- och krogverksamheterna skapar många jobb och särskilt för 
ungdomar, men samtidigt står restaurangerna inför utmaningen att hitta kockar 

med rätt kompetens. 

I och med verksamheternas utmaningar under de senaste åren med en pandemi, 
krig och lågkonjunktur har deras färdigheter satt på prov och deras förmåga att 

tänka innovativt samt tilltron till tekniken räddat många restauranger. Men 
konsekvenserna av pandemin speglas i permitteringar och uppsägningar av 

personal, som i sin tur letat arbete eller utbildning på annat håll. 

Det är inte bara den privata sektorn som drabbas av bristen på kockar, det drabbar 
även för- och grundskolan, gymnasiet och sjukhusen bland annat. Man ser att 

måltidsenheten städning har ute jobbannonser där de söker personal. 

Skellefteå erbjuder restaurang- och livsmedelsprogrammet på gymnasiet men med 

få sökande så har gymnasienämnden valt att lägga ned programmet vissa år. 

Med anledning av detta har jag följande frågor till gymnasienämndens ordförande 

Joakim Dahlgren (S): 

 Hur arbetar gymnasienämnden för att främja restaurang- och 

livsmedelsprogrammet i Skellefteå? 

 Hur arbetar gymnasienämnden för att samarbeta med de lokala 

restaurangerna samt måltidsenheten i kommunen?" 

Gymnasienämndens ordförande är inte närvarande på sammanträdet.  

____________________________________________________________________

________ 
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§ 101 Dnr KS 2023-000178 041 

Planeringsförutsättningar för budget och plan 2024-
2033 

Kommunfullmäktiges beslut 
Planeringsförutsättningar för budget och plan 2024-2033, inklusive bilagor, 

godkänns enligt kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Micaela Löwenhöök (M) samt Nils E 
Vesterberg (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för egna yrkanden. Henry 

Andersson (M), Kaisa Edström (M), Kjell Lindström (M), Sinikka Lindquist (M), Helen 
Lundmark (M), Johan Söderberg (M) samt Viktoria Sundin (M) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Andreas Löwenhööks m fl yrkande. 

Inlägg 
Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Hans Brettschneider (MP), Anette 

Lindgren (M), Markku Abrahamsson (SD), Jens Wennberg (L), Filip Palukka (V), 
Micaela Löwenhöök (M), Nils E Vesterberg (M) Per Boström (KD), Carina Sundbom 

(C), Håkan Andersson (C), Andreas Boman (KD) samt Christina Soldan (L) yttrar 
sig. 

Sammanfattning 
I kommunens planeringsförutsättningar läggs grunden för den kommande 

budgetprocessen. Nytt för inför denna budgetomgång är att investeringar och dess 

finansiering planeras för 10 år istället för som tidigare 5 år. 

Planeringsförutsättningarna är tillsammans med kommunens framtidsdag som hölls 

den 10 februari i år viktiga inspel till nämndernas uppdragsdagar och den 
uppdragsplan som ska lämnas in till budgetberedningen 2023-05-17. 

Nämnderna ska precis som i föregående budgetprocess lämna in ett förslag till 
uppdragsplan till budgetberedningen senast 2023-05-17. Planen, som ska innehålla 

förslag till prioriterade inriktningar för nämnden, ska utgå ifrån kommunfullmäktiges 

inriktningsmål och det politiska programmet för mandatperioden. 

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att planeringsförutsättningar 2024-2033, inklusive 
bilagor, godkänns enligt kommunstyrelsens förslag. 

Lorents Burman (S), Jens Wennberg (L), Filip Palukka (V), Per Boström (KD), 
Carina Sundbom (C) samt Christina Soldan (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag.  

Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Micaela Löwenhöök (M) samt Nils E 

Vesterberg (M) yrkar att planeringsförutsättningarna antas med justeringen att 

skatteuttaget sänks med 10 öre för 2026, samt att budgetberedningen ges i 
uppdrag att i det fortsatta budgetarbetet ta fram en plan för att succesivt sänka 

kommunalskatten med 50 öre, jämfört med dagens, 2023 års, skattesats för 
Skellefteå kommun. 

Hans Brettschneider (MP) yrkar på följande tillägg till kommunstyrelsens förslag 

"Att i det fortsatta arbetet arbeta in en koldioxidbudget i kommande budget och 
plan". 
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Markku Abrahamsson (SD) yrkar att befolkningsökningsprognosen i Skellefteå 
kommun ska ligga kvar på samma nivåer som presenterades i planerings-

förutsättningarna för budget 2022-2026, och att planeringsförutsättningarna 
förändras i enlighet med detta.  

Beslutsgång - övergripande 
Ordföranden meddelar att hon först kommer att ställa proposition på 

kommunstyrelsens förslag, och därefter på Andreas Löwenhööks m fl , Markku 
Abrahamssons och Hans Brettschneiders yrkanden var för sig. Denna 

propositionsordning godkänns. 

Beslutsgång 1 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, och finner att 

kommunfullmäktige bifaller detsamma. 

Beslutsgång 2 

Ordföranden ställer proposition på Andreas Löwenhööks m fl yrkande, och finner 
att kommunfullmäktige avslår detsamma. Votering begärs och verkställs enligt 

följande godkända voteringsproposition: "Den som avslår Andreas Löwenhööks m fl 
yrkande röstar ja, den som bifaller detsamma röstar nej". 

Omröstningsresultat 2 
Vid omröstningens avges 54 ja-röster och 11 nej-röster. Hur var och en röstat 

framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsgång 3 

Ordföranden ställer proposition på Markku Abrahamssons yrkande, och finner att 
kommunfullmäktige avslår detsamma. Votering begärs och verkställs enligt följande 

godkända voteringsproposition: "Den som avslår Markku Abrahamsons yrkande 

röstar ja, den som bifaller detsamma röstar nej". 

Omröstningsresultat 3 

Vid omröstningens avges 58 ja-röster och 7 nej-röster. Hur var och en röstat 
framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsgång 4 
Ordföranden ställer proposition på Hans Brettschneiders yrkande, och finner att 

kommunfullmäktige avslår detsamma. Votering begärs och verkställs enligt följande 
godkända voteringsproposition: "Den som avslår Hans Brettschneiders yrkande 

röstar ja, den som bifaller detsamma röstar nej". 

Omröstningsresultat 4 

Vid omröstningens avges 63 ja-röster och 2 nej-röster. Hur var och en röstat 
framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 130 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret, 2023-02-23 

Planeringsförutsättningar 2024-2033, inkl. bilagor 
____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till: 

KLK Finans och juridik 
Samtliga nämnder  

Samtliga kommunägda bolag 
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Voteringsförteckning § 101 – omröstningsresultat 2 
Ja röstar: 

Anna Lundström (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Anderson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S), Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Sara Keisu-
Lundh (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Fredrik Stenberg 

(S), Kristin Lundmark (S), Monica Widman Lundmark (S), Peter Stensmar (S), 

Tomas Teglund (S),  
Elisabeth Lundqvist (SD), Ann Charlotte Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), 

Markku Abrahamsson (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD), Tony 
Rönnqvist (SD), 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 

(C), Mirjam Abrahamsson (C), Monica Andersson (C),  
Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 

Torstensson (V), 
Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD),  

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Nej röstar: 
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 

M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Sinikka Lindquist (M), Helen 
Lundmark (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M).   
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Voteringsförteckning § 101 – omröstningsresultat 3 
Ja röstar: 

Anna Lundström (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Anderson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S), Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Sara Keisu-
Lundh (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Fredrik Stenberg 

(S), Kristin Lundmark (S), Monica Widman Lundmark (S), Peter Stensmar (S), 

Tomas Teglund (S), 
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 

M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Sinikka Lindquist (M), Helen 
Lundmark (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M),  

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 

(C), Mirjam Abrahamsson (C), Monica Andersson (C),  
Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 

Torstensson (V), 
Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD),  

Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP), 

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Nej röstar: 
Elisabeth Lundqvist (SD), Ann Charlotte Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), 

Markku Abrahamsson (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD), Tony 
Rönnqvist (SD). 
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Voteringsförteckning § 101 – omröstningsresultat 4 
Ja röstar: 

Anna Lundström (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Anderson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S), Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Sara Keisu-
Lundh (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Fredrik Stenberg 

(S), Kristin Lundmark (S), Monica Widman Lundmark (S), Peter Stensmar (S), 

Tomas Teglund (S), 
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 

M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Sinikka Lindquist (M), Helen 
Lundmark (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M),  

Elisabeth Lundqvist (SD), Ann Charlotte Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), 

Markku Abrahamsson (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD), Tony 
Rönnqvist (SD). 

Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 
(C), Mirjam Abrahamsson (C), Monica Andersson (C),  

Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 

Torstensson (V), 
Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD),  

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Nej röstar: 
Hans Brettschneider (MP), Linnea Öhman (MP). 
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§ 102 Dnr KS 2023-000192 040 

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Riktlinjer för god ekonomisk hushållning fastställs enligt kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 
Carina Sundbom (C) samt Markku Abrahamsson (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden. 

Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander (C), Mirjam 
Abrahamsson (C) samt Monica Andersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för Carina Sundboms yrkande. Elisabeth Lundqvist (SD), Ann Charlotte Lundqvist 
(SD), Marcus Sehlstedt (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD) samt Tony 

Rönnqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Markku Abrahamssons 
yrkande. 

Inlägg 
Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M), Carina Sundbom (C), Hans 

Brettschneider (MP), Markku Abrahamsson (SD) samt Andreas Boman (KD) yttrar 

sig.  

Sammanfattning 

Kommunallagen stadgar att kommuner och regioner ska ha en god ekonomisk 
hushållning i sin verksamhet och i sådan verksamhet som bedrivs genom andra 

juridiska personer. Kommunfullmäktige ska också besluta om riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning. Om kommunen har inrättat en resultatutjämningsreserv 

(RUR) ska riktlinjerna även omfatta hanteringen av den. 

Fullmäktige i Skellefteå kommun har sedan tidigare fastställt riktlinjer för god 

ekonomisk hushållning. Som en följd av den extraordinära samhällsomvandling som 

Skellefteå kommun nu befinner sig i, med ett fortsatt stort investeringsbehov inom 
hela kommunkoncernen, föreslår kommunledningskontoret ett antal förändringar av 

liggande riktlinjer. Precis som att det är fortsatt viktigt att det finns tydliga 
restriktioner för att trygga en långsiktigt hållbar ekonomi så är det också viktigt att 

riktlinjerna ger möjligheter att snabbt genomföra viktiga satsningar som stärker 

kommunen och dess ekonomi på sikt. Riktlinjerna behöver också ses över till följd 
av att lagar, regler och normgivning omkring redovisning av finansiell leasing ger 

sådan effekter att den långsiktiga betalningsförmågan påverkas. Den höga 
inflationstakten har också urholkat kommunens lånetak, vilket minskat 

möjligheterna till finansiering genom inlåning jämför med när lånetaket fastställdes. 

Följande förändringar föreslås: 

1. Ett utökat årligt överskott för den skattefinansierade verksamheten i kommunen 

från 1-2 procent till 2-3 procent samt ett frångående från det tidigare 5-årssnittet 

2. Tydliggörande av vikten av att taxor och avgifter följer kostnadsutvecklingen 

3. Höjt lånetak från 40 000 kronor/invånare till 50 000 kronor/invånare 

4. Sänkt soliditetsmål från 55 procent till 50 procent 

5. Tak för avsättning till RUR (Resultatutjämningsreserv) 
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Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att riktlinjer för god ekonomisk hushållning fastställs 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Lorents Burman (S), Andreas Löwenhöök (M) samt Hans Brettschneider (MP) yrkar 

bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Carina Sundbom (C) yrkar att lånetaket ska indexuppräknas med exempelvis 

Konsumentprisindex (KPI) eller med Riksbankens mål om 2% per år, så att det 
följer utvecklingen. 

Markku Abrahamsson (SD) yrkar att lånetaket inte ska höjas till 50 000 kronor per 

innevånare samt att soliditetsmålet inte ska sänkas från 55 procent till 50 procent.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag, Carina Sundboms 
yrkande samt Markku Abrahamssons yrkande, och finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 133 
Styrdokument kommunstyrelsens förslag till Riktlinjer för god ekonomisk 

hushållning 
Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-03-15 

____________________________________________________________________

______________ 

Beslutet sänds till: 

KLK Finans och juridik 
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§ 103 Dnr KS 2023-000108 400 

Begäran om överlåtelse av operativ tillsyn enligt 
miljöbalken av verksamheten CINIS Fertilizer AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Skellefteå kommun begär av Länsstyrelsen i Västerbottens län att den 

operativa tillsynen enligt miljöbalken gällande den tillståndspliktiga 
verksamheten med beteckningen A enligt miljöprövningsförordningen som 

CINIS Fertilizer AB ansöker om att få bedriva överlåts till bygg- och 

miljönämnden, Skellefteå kommun. Detta under förutsättning att tillstånd 
medges samt från den dag tillståndet tas i anspråk eller vinner laga kraft, 

beroende på vad som inträffar först. 

2. Förvaltningen samhällsbyggnads tjänsteskrivelse med motivering för 

beslutet utgör Skellefteå kommuns yttrande. 

Reservation 

Hans Brettschneider (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
Linnea Öhman (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för Hans Brettschneiders 

yrkande. 

Inlägg 
Felicia Lundmark (S) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Bygg- och miljönämnden beslutade 2023-01-26 § 14 att föreslå kommunfullmäktige 

begära hos Länsstyrelsen att den operativa tillsynen enligt miljöbalken gällande den 
tillståndspliktiga verksamheten med beteckningen A enligt 

miljöprövningsförordningen som CINIS Fertilizer AB ansöker om att få bedriva 
överlåts till nämnden. Detta under förutsättning att tillstånd medges samt från den 

dag tillståndet tas i anspråk eller vinner laga kraft, beroende på vad som inträffar 
först. Nämnden föreslår även att förvaltningen samhällsbyggnads tjänsteskrivelse 

med motivering för beslutet utgör Skellefteå kommuns yttrande. 

Bakgrunden är att Cinis Fertilizer AB har vid Umeå tingsrätt, mark och 
miljödomstolen, ansökt om tillstånd enligt miljöbalken att uppföra och driva en 

anläggning för produktion av högst 200 000 ton kaliumsulfat (mineralgödsel) per år 
samt högst 130 000 ton natriumklorid (bordssalt) per år inom del av fastigheten 

Bergsbyn 5:79.. Mark- och miljödomstolens dom väntas under våren 2023. Den 

planerade verksamheten är en A-anläggning vilket innebär att länsstyrelsen är 
tillsynsmyndighet. Länsstyrelsen kan överlåta operativ tillsyn enligt miljöbalken om 

de i sin prövning finner att förutsättningarna enligt 1 kap 20 § i 
miljötillsynsförordningen finns. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att Skellefteå kommun begär av Länsstyrelsen i 

Västerbottens län att den operativa tillsynen enligt miljöbalken gällande den 
tillståndspliktiga verksamheten med beteckningen A enligt 

miljöprövningsförordningen som CINIS Fertilizer AB ansöker om att få bedriva 

överlåts till bygg- och miljönämnden, Skellefteå kommun. Detta under förutsättning 
att tillstånd medges samt från den dag tillståndet tas i anspråk eller vinner laga 

kraft, beroende på vad som inträffar först (beslutspunkt 1); samt att förvaltningen 
samhällsbyggnads tjänsteskrivelse med motivering för beslutet utgör Skellefteå 

kommuns yttrande (beslutspunkt 2). 

Felicia Lundmark (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Hans Brettschneider (MP) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Hans 
Brettschneiders yrkande, och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 101 
Protokoll, bygg- och miljönämnden 2023-01-26 § 14 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2023-01-03 
____________________________________________________________________

_____________ 

Beslutet sänds till 
Bygg- och miljönämnden 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 
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§ 104 Dnr KS 2023-000076 614 

Överflyttning av ansvar för bostadsgaranti för 
studenter i Skellefteå 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ansvaret för bostadsgarantin för studenter i Skellefteå övergår från 

Skelleftebostäder AB till kommunstyrelsen. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att upprätta förslag till reviderat 

ägardirektiv för Skelleftebostäder AB utifrån punkt 1. 

Inlägg 
Hans Brettschneider (MP), Lorents Burman (S) samt Tomas Teglund (S) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret har under 2022 och 2023 genomfört en förstudie och en 
utredning avseende studentbostadsgarantin i Skellefteå.  

Idag är studentbostadsgarantin inskriven i Skelleftebostäder AB:s (Skebos) 

ägardirektiv. Uppdraget omkring bostadsgarantin för studenter är till största delen 
kopplat till tillgång på lägenheter och löpande uthyrning av lägenheter. Det är 

därför rimligt att kommunens bostadsbolag Skelleftebostäder AB även 
fortsättningsvis omfattas av uppdraget att utgöra både byggherre och uthyrare av 

lägenheter för studenter. 

Uppdraget med att garantera bostäder för studenter är däremot större än vad 
bostadsbolaget kan förväntas klara inom ramen för sitt grundläggande uppdrag. I 

den starka utveckling som Skellefteå är inne i så behövs det både kortsiktiga och 
långsiktiga lösningar för att lösa bostadsfrågan. 

Kommunstyrelsen beslutade 2023-02-27 § 113 att utredningen om bostadsgaranti 
för studenter i Skellefteå godkänns (beslutspunkt 1); att kommunstyrelsen beställer 

åtgärder av nämnden för support och lokaler i enlighet med 

kommunledningskontorets förslag (beslutspunkt 2); samt att beslutet enligt punkt 2 
villkoras med att kommunfullmäktige godkänner övergång av ansvaret för garantin 

från Skelleftebostäder AB till kommunstyrelsen. (beslutspunkt 3).  

Yrkanden 

Kommunstyrelsen föreslår att ansvaret för bostadsgarantin för studenter i Skellefteå 
övergår från Skelleftebostäder AB till kommunstyrelsen (beslutspunkt 1); samt att 

kommunstyrelsen får i uppdrag att upprätta förslag till reviderat ägardirektiv för 

Skelleftebostäder AB utifrån punkt 1 (beslutspunkt 2). 

Lorents Burman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut, vilket också blir 

kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 113 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2023-01-25 

Utredning om bostadsgaranti för studenter i Skellefteå 2023-01-25 
Kommunstyrelsens protokoll 2022-12-13 § 375 

Ägardirektiv Skelleftebostäder AB 2021-04-20 
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____________________________________________________________________
______________ 

Beslutet sänds till: 
Kommunledningskontoret, finans och juridik 

Kommunledningskontoret, FoU-strateg 
Kommunledningskontoret, samhällsutveckling 

Skelleftebostäder AB 
Nämnden för support och lokaler 
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§ 105 Dnr KS 2023-000081 174 

Sotningstaxa 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Taxor för sotningsverksamheten fastställs enligt 

samhällsbyggnadsnämndens förslag 2023-01-23 § 10. 

2. De nya taxorna gäller från och med 2023-04-01. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-23 § 10 att föreslå 
kommunfullmäktige fastställa taxor för sotningsverksamheten, att gälla från och 

med 2023-04-01. 

Nämnden hänvisar till att Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) har 

föreskrifter om hur ofta det ska sotas och hur ofta brandskyddskontroller ska 
genomföras. Utifrån dessa föreskrifter fattas beslut om så kallade sotningsfrister 

dvs sotningsintervaller för olika eldstäder och pannor. Kommunfullmäktige beslutar 

om taxor kopplade till sotningsfristerna. 

Sotningsverksamhetens taxa som tillämpas för sotningsverksamhetens arbeten 

omfattar sotning av pannor, eldstäder, imkanaler och brandskyddskontroller. 
Bortsett från årlig indexuppräkning har taxorna inte reviderats sedan 2013. En 

översyn av taxorna har gjorts för att täcka de ökade kostnaderna för material, 

drivmedel och personal. Förslaget till nya taxor innebär i princip likställighet i 
debiteringen av tjänsterna oavsett var uppdraget geografiskt utförs i kommunen. 

Exempelvis är det samma taxenivå i centrala Skellefteå som i byarna på 
landsbygden. 

Förslaget till höjningen av taxan är i genomsnitt 10 %. Det innebär exempelvis för 
sotning av en miljöpanna en ökad kostnad med 50 kronor vid ett årligt besök 

alternativt 100 kronor vid två årliga besök. Brandskyddskontroll som görs vart 

tredje år medför en ökad kostnad med 84 kronor per besök. För att göra en 
jämförelse med en geografiskt liknande kommun som Skellefteå kan Örnsköldsvik 

väljas. Örnsköldsvik har valt att ha olika grundavgifter beroende på avståndet till 
respektive fastighet. Det innebär högre kostnader för sotning på landsbygden 

jämfört med centralorten. Efter den föreslagna höjningen kommer Skellefteå 

kommun fortfarande ha lägre avgifter än Örnsköldsvik. 

Samhällsbyggnadsnämnden har, enligt beslut i kommunfullmäktige 2021-10-26 § 

300 delegation på att höja sotningstaxa utifrån index, den föreslagna höjningen 
ryms dock inte inom den delegationen. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 §  

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-01-23 § 10 
Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-12-29 

Bilaga, förslag till ny taxa för sotningsverksamheten 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 106 Dnr KS 2023-000082 340 

Upphävande av särtaxa för Boviksbadet med 
anliggande områden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktiges beslut 2011-09-20 § 159 upphävs från och med 2023-

04-01 i de delar som avser särtaxa för anläggningsavgifter vid Boviksbadet 
samt anliggande områden. 

2. Boviksbadet samt anliggande områden enligt samhällsbyggnadsnämndens 

beslut 2023-01-23 § 13 bilaga 1 ska från och med 2023-04-01 debiteras 
anläggningsavgift i enlighet med vid varje tidpunkt gällande VA-taxa. 

Jäv 
Monica Widman Lundmark (S) deltar på grund av jäv inte i behandlingen eller 

beslutet. 

Sammanfattning 

Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-23 § 13 att föreslå 
kommunfullmäktige upphäva tidigare beslut om särtaxa för anläggningsavgifter vid 

Boviksbadet samt anliggande områden.  

Nämnden anför att kommunfullmäktige fastställde år 2008 en utökning av vatten- 

och avlopps(VA)-verksamhetsområdet för dricksvatten och spillvatten att omfatta 

området vid Boviksbadet samt anliggande områden. År 2011 utvidgades VA-
verksamhetsområdet ytterligare och kommunfullmäktige beslutade då om att 

särtaxa ska gälla för detta område, eftersom kostnaden för VA-ledningsutbyggnad 
beräknades avvika från det normala. Det beslutades att anläggningsavgiften i hela 

VA-verksamhetsområdet, från och med 2014-01-01, skulle vara 25 % högre jämfört 
med vid varje tidpunkt gällande VA-taxa. 

Samtidigt beslutades att anläggningsberäkningarna ska ske på samma sätt som i 

andra VA-verksamhetsområden. 

Från och med 2023-01-01 började en ny VA-taxa att gälla. Denna taxa har nya 

beräkningsgrunder samt en höjning av anläggningsavgiften med 30 %. I och med 
denna höjning anser nämnden att det inte längre är skäligt att Boviksbadet med 

anliggande områden debiteras 25% mer än övriga fastigheter inom det kommunala 

VA-verksamhetsområdet. 

Därför föreslås att särtaxan för anläggningsavgifter upphävs för Boviksbadet med 

anliggande områden och att detta område i stället debiteras anläggningsavgifter i 
enlighet med vid varje tidpunkt gällande VA-taxa. 

  



SKELLEFTEÅ KOMMUN 
Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 
2023-03-21 

36 (66) 

 

Elektronisk signatur  
VISMA_SIGN_01_ATTRIBUTE_SAML_TransactionId 

 

 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 §  

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-01-23 § 38 
Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-12-20 

Bilaga, förslag till ny taxa för sotningsverksamheten 
Protokoll, kommunfullmäktige 2011-09-20 § 159, med bilagor 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 107 Dnr KS 2023-000083 340 

Mindre ändringar i VA-taxan 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Vatten- och avlopps-taxa (VA-taxa) för Skellefteå kommun fastställs enligt 

samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-01-23 § 11 bilaga 1. 

2. Den nya VA-taxan gäller från och med 2023-04-01. 

3. lla ärenden som inkommit under 2022 samt berörs av förändringar i VA-

taxan § 5 punkt 10 ska hanteras enligt denna punkt, men med avgiftsnivå 
enligt då gällande taxa. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-23 § 11 att föreslå 

kommunfullmäktige godkänna en ny vatten- och avlopps(VA)-taxa att gälla från och 
med 2023-04-01, samt att godkänna att ärenden som inkommit under 2022 samt 

berörs av förändringar i VA-taxan § 5 punkt 10 ska hanteras enligt denna punkt, 

men med avgiftsnivå enligt då gällande taxa. 

Nämnden anför att kommunfullmäktige beslutade vid sammanträdet i december 

2022 om en ny VA-taxa att gälla fr. o m 2023-01-01. Beslutad VA-taxa följer ett 
nytt basförslag, publikation P120, från branschorganisationen Svenskt Vatten. 

Skellefteå kommun är i en mycket expansiv period med stor tillväxt. Detta innebär 

också ett behov av arbetskraft, såväl permanent som tidsbegränsad. För att 
tillgodose vattentjänster för den tidsbegränsade arbetskraften måste särskilda 

lösningar vidtas. 

Därför ordnas och uppförs nu boenden på ett flertal platser inom Skellefteå 

kommun men främst inom centralorten. Dessa boenden uppförs ibland på 
fastigheter där VA-anläggningsavgiften (VA-anslutningsavgiften) inte är erlagd 

sedan tidigare och med tidsbegränsade bygglov som grund. 

Ett behov har uppstått att göra mindre ändringar i VA-taxan för de fastigheter som 
endast har tidsbegränsade bygglov för sitt nyttjande. En ny punkt föreslås därför 

införas i VA-taxan, § 5 punkt 10. 

I denna nya punkt beskrivs att bostadsenhetsavgiften beräknas i enlighet med 

gällande VA-taxa. Avgiften ska erläggas endast för den tidsperiod som det beviljade 

tidsbegränsade bygglovet avser, där varje år motsvarar 1/50 del av 
bostadsenhetsavgiften. Full avgift erläggs för förbindelsepunkt, servis och tomtyta 

och debiteras i enlighet med §§ 5-7. Bostadsenhetsavgiften ska beräknas med 
utgångspunkt i den beskrivning och de villkor som följer av beviljat tidsbegränsat 

bygglov. 

Varje förlängning av ett tidsbegränsat bygglov innebär en ny debitering av 

bostadsenhetsavgift för den tidsperiod förlängningen avser. Debiteringen sker med 

utgångspunkt i den beskrivning och de villkor som följer av beviljat förnyat 
tidsbegränsat bygglov, samt i enlighet med den då gällande VA-taxan. När ett 

permanent bygglov beviljats ska eventuell resterande del av 
bostadsenhetsavgifterna erläggas enligt den då gällande VA-taxan. 

Förslaget enligt § 5 punkt 10 i VA-taxan innebär att åtgärder kan behöva vidtas av 

den kommunala VA-verksamheten för att ordna med nödvändiga vattentjänster, 
som enbart har sin grund i beviljade tidsbegränsade bygglov. Förslaget innebär 

också en särskild administrativ hantering. Dessa åtgärder och tillhörande kostnader 
belastar den kommunala VA-verksamhetens ekonomi. Ordnandet med 
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vattentjänster och annan föreslagen tillämpning för fastigheter med tidsbegränsade 
bygglov innebär dock sammantaget en möjlighet för en positiv kommunal 

utveckling. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 98 
Protokoll, kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-13 § 39 

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-01-23 § 11 
Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-12-20 

Bilaga, förslag till ny VA-taxa från och med 2023-04-01 

Bilaga, förslag till ny VA-taxa från och med 2023-04-01, ändringar i förhållande till 
nuvarande markerade 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 108 Dnr KS 2023-000084 340 

Mindre ändringar i VA-verksamhetsområdet  

Kommunfullmäktiges beslut 
Mindre ändringar i det kommunala VA-verksamhetsområdet enligt 

samhällsbyggnadsnämndens beslut 2023-01-23 § 12 godkänns. 

Jäv 
Sara Keisu-Lundh (S) deltar på grund av jäv inte i behandlingen eller beslutet. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-12 § 12 att föreslå 
kommunfullmäktige att godkänna mindre ändringar i det kommunala 

verksamhetsområdet för vatten och avlopp (VA). 

Nämnden anför att ändringar i kommunalt VA-verksamhetsområde är i de flesta fall 
föranledda av: 

- Förtätningar i direkt anslutning till befintligt VA-verksamhetsområde 

- Tillkommande exploateringsområden 

- Inskränkning av VA-verksamhetsområde 

- Noterade felaktigheter 

Verksamhetsområdet för allmänna vattentjänster är uppdelade efter nyttighet, dvs. 

för dricksvatten, spillvatten, samt dagvatten. 

I till samhällsbyggnadsnämndens beslut bifogade bilaga 1 och 2 redovisas 

föreslagna mindre ändringar i det kommunala verksamhetsområdet för 
vattentjänster. I bilaga 1 en geografisk redovisning och i bilaga 2 en direkt 

sammanställning över berörda fastigheter. Dialog har förts med berörda 

fastighetsägare. 

Beslutsunderlag 

Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 99 
Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-01-23 § 12 

Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-12-20 
Bilaga, Kommunalt VA-verksamhetsområde, geografisk redovisning 

Bilaga, Kommunalt VA-verksamhetsområde, fastighetsredovisning 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 109 Dnr KS 2023-000085 517 

Taxa för transportdispenser samt delegation av 
uppräkning av taxan 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avgifter för transportdispenser fastställs enligt samhällsbyggnadsnämndens 

beslut 2023-01-23 § 23.  

2. Samhällsbyggnadsnämnden får delegation att från och med 2024 årligen 

uppräkna avgifter för transportdispenser enligt förändringen av oktober 

månads konsumentprisindex, indextalet för oktober 2022 utgör bastal. 

Sammanfattning 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade 2023-01-23 § 23 att föreslå 

kommunfullmäktige fastställa ny taxa för transportdispenser, samt att nämnden ska 

få delegation att årligen höja taxan utifrån förändringen i konsumentprisindex. 

Nämnden anför att nuvarande taxa inte följer andra kommuners prisnivå. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 100 

Protokoll, samhällsbyggnadsnämnden 2023-01-23 § 23 
Tjänsteskrivelse, förvaltningen samhällsbyggnad 2022-12-20 

____________________________________________________________________

_____________ 

Beslutet sänds till 

Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 110 Dnr KS 2023-000179 102 

Avsägelse från Carina Miller (M) av uppdraget som 
ledamot i för- och grundskolenämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Carina Miller (M) befrias från uppdraget som ledamot i för- och 

grundskolenämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle. 

Sammanfattning 
Carina Miller (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i för- och 

grundskolenämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Carina Miller. 
____________________________________________________________________

______________Beslutet sänds till 
Carina Miller 
För- och grundskolenämnden 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 111 Dnr KS 2023-000216 102 

Fyllnadsval av nämndeman efter Eva Fransson 

Kommunfullmäktiges beslut 
Till ny nämndeman efter Eva Fransson för perioden fram till och med  

2023-12-31 utses Anders Fahlström.  

Sammanfattning 
Skellefteå tingsrätt meddelar att Eva Fransson har, på egen begäran, entledigats 

från uppdraget som nämndeman. Tingsrätten emotser uppgift om vem som blivit 
vald till ny nämndeman 

Beslutsunderlag 
Skrivelse från Skellefteå tingsrätt 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till  
Skellefteå tingsrätt 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Anders Fahlström 
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§ 112 Dnr KS 2023-000227 102 

Val av styrelseledamöter, SEKAB BioFuel Industries 
AB 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Till styrelseledamöter i SEKAB BioFuel Industries AB för perioden fram till 

slutet av den bolagsstämma som följer efter nästa val till 
kommunfullmäktige utses: 

Gunnar Olofson, tillika styrelsens ordförande 

Kristina Säfsten, tillika styrelsens vice ordförande 
Karin Hedlund 

Stefan Skarp 
Fredrik Herlitz 

Bernt Karlsson 

2. Till lekmannarevisor i SEKAB BioFuel Industries AB för perioden fram till 

slutet av den bolagsstämma som följer efter nästa val till 

kommunfullmäktige utses Agnetha Nordin. 

3. Till ersättare för lekmannarevisor i SEKAB BioFuel Industries AB för 

perioden fram till slutet av den bolagsstämma som följer efter nästa val till 
kommunfullmäktige utses Thomas Lundström. 

Sammanfattning 
Enligt bolagsordningen för SEKAB BioFuel Industries AB ska sex ledamöter i 

bolagets styrelse utses av ägarna, Örnsköldsviks, Umeå och Skellefteå kommuner.  

Bolagets valberedning har lämnat förslag till styrelse, lekmannarevisor samt 
ersättare för lekmannarevisor. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunfullmäktige i Umeå kommun 2023-02-27 § 33 

Protokoll, valberedningen inom SEKAB BioFuel Industries AB 2023-02-20 
Skrivelse, Rodret i Örnsköldsvik AB 2023-02-28 

____________________________________________________________________
__________ 
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Beslutet sänds till 
Umeå kommun 

Örnsköldsviks kommun 
SEKAB BioFuel Industries AB 

Skellefteå Stadshus AB 
Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
Gunnar Olofson 

Kristina Säfsten 

Karin Hedlund 
Stefan Skarp 

Fredrik Herlitz 
Bernt Karlsson 

Agnetha Nordin 

Thomas Lundström 
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§ 113 Dnr KS 2022-000711 020 

Motion av Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C) 
och Håkan Andersson (C) om kombinationstjänster 
vid kommunala verksamheter (26/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen är, med hänvisning till personalnämndens yttrande, att betrakta 

som besvarad. 

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges 

sida. 

Inlägg 

Tomas Teglund (S), Carina Sundbom (C) samt Hans Brettschneider (MP) yttrar sig.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamöterna Carina Sundbom (C), Kjell Bergmark (C) och 
Håkan Andersson (C) har inkommit med en motion i vilken föreslås att 

kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda kombinationstjänster för bättre nyttjande 
av resurser och bättre service vid de kommunala verksamheterna. 

Personalnämnden beslutade 2023-02-08 § 8 att föreslå kommunfullmäktige att 

motionen anses besvarad. Nämnden hänvisar till att att kombinationstjänster är 
viktiga utifrån ett kompetensförsörjningsperspektiv och mycket väl skulle kunna ge 

snabbare service i vissa fall. Därför drivs just nu ett pilotprojekt inom ämnet där 
projektledning bekostas av personalnämnden.  

Det är förvaltningarna Utbildning och arbetsmarknad och Support och lokaler som 

önskat skapa förutsättningar för kombinationstjänster inom skola, förskola, måltid 
och städ. I denna pilot får ett 20-tal nya medarbetare chansen till 6 månaders 

anställning där de får jobba i två eller flera verksamheter samtidigt. Under 
anställningstiden har medarbetare tillgång till en för projektet heltidsanställd 

koordinator, som kan hjälpa till med bl a vägledning till utbildning eller coaching 
kring praktiska eller mer strategiska frågor. Projektet pågår fram till sommaren 

2023, då det ska utvärderas.  

Precis som motionären skriver så innebär detta nya rutiner och processer kring bl a 
ledarskap, kompetensutveckling och fördelning av kostnader mellan förvaltningar. 

Något som måste utvärderas efter piloten. Om det faller väl ut kan försöken 
sannolikt fortsätta i flera verksamheter. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen är, med hänvisning till personalnämndens 

yttrande, att betrakta som besvarad (beslutspunkt 1); samt att motionen föranleder 

inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Tomas Teglund (S), Carina Sundbom (C) samt Hans Brettschneider (MP) yrkar bifall 

till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, vilket också blir 
kommunfullmäktiges beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 103 

Protokoll, personalnämnden 2023-02-08 § 8 
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Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2022-12-08 
Motion 26/22 

____________________________________________________________________
_____________ 

Beslutet sänds till 
Personalnämnden 
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§ 114 Dnr KS 2022-000712 049 

Motion av Carina Sundbom (C), Håkan Andersson 
(C) och Kornelia Paulander (C) om utredning om ny 
faktureringsrutin (27/22) 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen är, med hänvisning till kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 

att betrakta som besvarad.  

2. Motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från kommunfullmäktiges 

sida. 

Reservation 

Kornelia Paulander (C) samt Hans Brettschneider (MP) reserverar sig mot beslutet 
till förmån för egna yrkanden. Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell 

Bergmark (C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Hans Brettschneiders m fl yrkande.  

Inlägg 
Hans Brettschneider (MP), Kornelia Paulander (C), Lorents Burman (S), Lena 

Forsman (KD) samt Tomas Teglund (S) yttrar sig. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktiges ledamöter Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C) och 

Kornelia Paulander (C) har inkommit med en motion om att utreda en ny 
faktureringsrutin. Vid kontakt med en av motionärerna har framhållits att syftet är 

att minska antalet fakturor som skickas ut på papper. 

Kommunledningskontoret anför att dagens faktureringsrutin i Skellefteå kommun 

bygger på att det finns ett stort antal verksamhetssystem som vart och ett 

genererar underlag till kundfakturor.  Utöver underlagen från försystemen finns 
även möjlighet för verksamheterna att skapa fakturaunderlag via en e-tjänst. Alla 

underlag läses sedan in i en av kommunens två stora kundreskontror 

De två kundreskontrorna är dels en för vatten och renhållning, (”Future”), dels en 

för övriga kundfakturor såsom äldreomsorg, barnomsorg, hyror, bygglov e t c, 
(”Raindance”). Ansvaret för utskrifterna för kommunens samtliga fakturor finns hos 

förvaltningen Support och lokaler, ekonomicenter.  

Från de två reskontrorna skickas det årligen ut drygt 300 000 fakturor. Filer med 
fakturor skickas regelbundet till kommunens utskriftsleverantör, Idata, som är 

ansvarig för att fakturan distribueras till kund på det sätt som kunden valt.  

Skellefteå kommun erbjuder idag sina kunder en mängd olika alternativ för 

fakturautskrifterna. En privatperson kan  få pappersfaktura, e-faktura direkt till 

internetbank, autogiro eller en faktura till din digitala brevlåda, ex Kivra. Företag 
har också möjlighet att få en e-postfaktura eller en digital faktura. Uppgifter om i 

vilket format varje kund önskar få sin faktura noteras i ett register hos 
utskriftsleverantören. Vid faktureringstillfället så har den som skapar 

fakturaunderlaget därför ingen kännedom om i vilket format kunden önskar få 
fakturan. Det går därför inte lägga på en faktureringsavgift i dagsläget utan att 

göra mycket stora förändringar i processen, hos utskriftsleverantören och i 

försystemen. Kommunens skillnader i kostnader för att skicka ut en pappersfaktura 
istället för en digital faktura är marginell och motsvarar endast några enstaka 

kronor per faktura.  
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Förvaltningen support och lokaler, som ansvarar för att skicka ut fakturorna, har vid 
några tillfällen skickat ut information till kunderna om möjligheten att få digitala 

fakturor, detta för att öka andelen digitala fakturor. Även riktade insatser har gjorts 
till vissa målgrupper, ex de kunder som har barnomsorg. 

Yrkanden 
Kommunstyrelsen föreslår att motionen är med hänvisning till 

kommunledningskontorets tjänsteskrivelse att betrakta som besvarad (beslutspunkt 
1); samt att motionen föranleder inte någon ytterligare åtgärd från 

kommunfullmäktiges sida (beslutspunkt 2). 

Hans Brettschneider (MP) samt Kornelia Paulander (C) yrkar bifall till motionen. 

Lorents Burman (S), Lena Forsman (KD) samt Tomas Teglund (S) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag samt Hans 
Brettschneiders m fl yrkande var för sig, och finner att kommunfullmäktige beslutar 

enligt kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs enligt följande godkända voteringsproposition: "Den 
som stöder kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som stöder Hans 

Brettschneiders m fl yrkande röstar nej." 

Omröstningsresultat 

Vid omröstningens avges 57 ja-röster och 7 nej-röster, 1 ledamot är frånvarande. 
Hur var och en röstat framgår av till denna paragraf bifogade förteckning. 

Beslutsunderlag 
Protokoll, kommunstyrelsen 2023-02-27 § 104 

Tjänsteskrivelse, kommunledningskontoret 2023-01-18 
Motion, 27/22 

____________________________________________________________________

______________ 
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Voteringsförteckning § 115 
Ja röstar: 

Jasmin Ravaghi (S), Annika Bray (S), Annamaria Hedlund (S), Carina Lillbacka (S), 
Daniel Enwall (S), Elisabeth Lundström (S), Solveig Widmark Anderson (S), Felicia 

Lundmark (S), Gunilla Lundström (S), Iosif Karambotis (S), Isak Rådahl (S), Kamel 
Mnad (S), Kenneth Fahlesson (S), Lorents Burman (S), Magnus Nilsson (S), Malin 

Berglund (S), Maria Granskär (S), Martin Hedqvist (S), Mats Ekman (S), Sara Keisu-
Lundh (S), Ann Åström (S), Daniel Sjögren (S), Daniel Ådin (S), Fredrik Stenberg 

(S), Kristin Lundmark (S), Monica Widman Lundmark (S), Peter Stensmar (S), 

Tomas Teglund (S),   
Andreas Löwenhöök (M), Anette Lindgren (M), Henry Andersson (M), Kaisa Edström 

M), Kjell Lindström (M), Micaela Löwenhöök (M), Sinikka Lindquist (M), Helen 
Lundmark (M), Johan Söderberg (M), Nils E Vesterberg (M), Viktoria Sundin (M), 

Elisabeth Lundqvist (SD), Ann Charlotte Lundqvist (SD), Marcus Sehlstedt (SD), 

Markku Abrahamsson (SD), Pär Sehlstedt (SD), Henrik Öhman (SD), Tony 
Rönnqvist (SD), 

Filip Palukka (V), Joakim Wallström (V), Lilian Nilsson (V), Weidan Gong (V), Lova 
Torstensson (V), 

Andreas Boman (KD), Frida Löfroth (KD), Lena Forsman (KD), Per Boström (KD),  

Christina Soldan (L), Jens Wennberg (L). 
 

Nej röstar: 
Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Kjell Bergmark (C), Kornelia Paulander 

(C), Maria Bernsson (C), Monica Andersson (C),  
Hans Brettschneider (MP). 

 

Frånvarande: 
Linnea Öhman (MP). 
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§ 115 Dnr KS 2023-000206 101 

Delgivningar 

Dnr 2022-000465  214 

Mark- och miljööverdomstolens beslut 2023-01-25 ”Detaljplan för Näsuddens 
industriområde” 

Dnr 2023-000196  700 
Socialnämndens protokoll 2023-02-23 § 60 Rapport om ej verkställda beslut enligt 

Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS), kvartal 4, 2022 

Dnr 2023-000197  700 
Socialnämndens protokoll 2023-02-23 § 59 Rapport om ej verkställda beslut enligt 

socialtjänstlagen, kvartal 4, 2022 

Dnr 2023-000226  024 

Personalnämndens beslut 2023-03-01 § 25 Tolkning av arvodesreglementet 
avseende rörlig ersättning och förlorad arbetstidsförtjänst 

Dnr 2023-000229  007 

Revisorsrapport ”Granskning av kommunstyrelsens samt bygg- och miljönämndens 
arbete med detaljplaneprocessen” 

Dnr 2023-000230  007 
Revisorsrapport ”Granskning av nämnden för support och lokalers arbete med 

fastighetsunderhåll” 

Dnr 2022-000236  106 
Region Västerbotten ”Överenskommelse om samverkan för regional utveckling 

2023 – 2026” 

Dnr 2022-000276  005 

Kommunstyrelsen beslut 2023-02-07 § 67 Informationssäkerhetsläget inom 
Skellefteå kommunkommunkoncern 

Dnr 2023-000132  102 

Länsstyrelsen i Västerbottens läns beslut 2023-03-13 om ny ledamot och ersättare 
för ny ledamot i kommunfullmäktige 

Dnr 2023-000148  102 
Länsstyrelsen i Västerbottens läns beslut 2023-03-14 om ny ledamot och ersättare 

för ny ledamot i kommunfullmäktige 

____________________________________________________________________
_______ 
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§ 116 Dnr KS 2023-000240 102 

Avsägelse från Hans Brettschneider (MP) av 
uppdraget som ersättare i kommunstyrelsen och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Hans Brettschneider (MP) befrias från uppdraget som ersättare i 

kommunstyrelsen från och med 2023-04-01. 

2. Linnea Öhman (MP) utses till ny ersättare i kommunstyrelsen från och med 

2023-04-01 till och med 2026-12-31.  

Sammanfattning 

Hans Brettschneider (MP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen. I avsägelsen påpekas att densamma gäller från och med 2023-

04-01. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Hans Brettschneider 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Hans Brettschneider 

Linnea Öhman 
Kommunstyrelsen 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 117 Dnr KS 2023-000242 102 

Avsägelse från Hans Brettschneider (MP) av 
uppdraget som ersättare i krisledningsnämnden och 
eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Hans Brettschneider (MP) befrias från uppdraget som ersättare i 

krisledningsnämnden från och med 2023-04-01. 

2. Linnea Öhman (MP) utses till ny ersättare i krisledningsnämnden från och 

med 2023-04-01 till och med 2026-12-31.  

Sammanfattning 

Hans Brettschneider (MP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
krisledningsnämnden. I avsägelsen påpekas att densamma gäller från och med 

2023-04-01. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Hans Brettschneider 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Hans Brettschneider 

Linnea Öhman 
Krisledningsnämnden 

Säkerhetschefen 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 118 Dnr KS 2023-000244 102 

Avsägelse från Hans Brettschneider (MP) av 
uppdraget som ersättare i styrelsen för Skellefteå 
Stadshus AB och eventuellt fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Hans Brettschneider (MP) befrias från uppdraget som ersättare i styrelsen 

för Skellefteå Stadshus AB från och med 2023-04-01. 

2. Linnea Öhman (MP) utses till ersättare i styrelsen för Skellefteå Stadshus 

AB för perioden från 2023-04-01 fram till slutet av den bolagsstämma som 
avser verksamhetsåret 2022.  

3. Linnea Öhman (MP) utses till ersättare i styrelsen för Skellefteå Stadshus 

AB för perioden från 2023 års bolagsstämma fram till slutet av den 
bolagsstämma som följer efter nästa val till kommunfullmäktige.  

Sammanfattning 
Hans Brettschneider (MP) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 

Skellefteå Stadshus AB. I avsägelsen påpekas att densamma gäller från och med 
2023-04-01. 

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Hans Brettschneider 

____________________________________________________________________
__________ 

Beslutet sänds till 
Hans Brettschneider 

Linnea Öhman 

Skellefteå Stadshus AB 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 119 Dnr KS 2023-000238 102 

Avsägelse från Jakob Bergström (S) av uppdrag som 
ersättare i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Jakob Bergström (S) befrias från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige. 

2. Kommunfullmäktige anhåller hos Länsstyrelsen i Västerbottens län om ny 

sammanräkning för att utse ny ersättare i kommunfullmäktige. 

Sammanfattning 
Jakob Bergström (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Jakob Bergström 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 
Jakob Bergström 

Länsstyrelsen i Västerbottens län 
Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 

Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 120 Dnr KS 2023-000239 102 

Avsägelse från Jakob Bergström (S)  av uppdrag 
som ersättare i kulturnämnden och eventuellt 
fyllnadsval 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Jakob Bergström (S) befrias från uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

2. Fyllnadsval förrättas vid ett senare tillfälle.  

Sammanfattning 

Jakob Bergström (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

Beslutsunderlag 

Avsägelse från Jakob Bergström 
____________________________________________________________________

__________ 

Beslutet sänds till 

Jakob Bergström 
Kulturnämnden 

Förvaltningen support och lokaler, lönecenter förtroendevalda 
Förvaltningen support och lokaler, ansvariga för Troman 
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§ 121 Dnr KS 2023-000221 860 

Interpellation om radiosändning av 
kommunfullmäktiges sammanträden, av Per 
Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Per Boström (KD), Lorents Burman (S), Lena Forsman (KD) samt Carina Sundbom 

(C) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Per Boström (KD) har ställt följande interpellation till 
kommunstyrelsens ordförande: 

"Under många år har Skellefteåborna kunnat ta del av Skellefteå Kommuns 
fullmäktigesammanträden via lokalradiosändningar i Radio Skellefteå 89,7 Mhz. 

Radiosändningarna har gjort det möjligt att live-följa kommunfullmäktige på ett 
enkelt sätt exempelvis via radion i hemmet, på arbetsplatsen eller på webben. Ett 

av många uppskattat inslag för att hålla sig a-jour med vad som händer inom 

politiken och de frågor som behandlas och debatteras.  

Vid årsskiftet lades Närradioföreningen Goldtown radio ned och 

sändningsrättigheterna på samma kanal övergick till radiostationen Pop & Rock. 
Därmed avslutades även sändningarna av Kommunfullmäktiges sammanträden. 

Kommunfullmäktige sänds nu endast som videosändningar via Youtube.  

Detta ger tyvärr inte samma lättillgänglighet som via radio. Youtube innebär också 
en större begränsning av vem som kan tillgodogöra sig sändningarna och därmed 

större svårighet för många att följa debatterna.  

Vi Kristdemokrater anser att kommunfullmäktiges sammanträden skall vara 

lättillgängliga för så stor del av befolkningen som möjligt. Och ser en stor brist i att 
radiosändningarna tyvärr har avslutats. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor. 

 Finns det någon åtgärdsplan på att återuppta radiosändningar av 

kommunfullmäktige? 

 Har det genomförts eller planeras det att genomföras förhandlingar med 

någon radiokanal som kan livesända Skellefteås 

kommunfullmäktigesammanträden? 

 Finns det någon åtgärdsplan eller planerat substitut för att upprätta 

sändningar av kommunfullmäktige för dem som inte har möjlighet att se 

videosändningar?" 

Kommunstyrelsens ordförande Lorents Burman (S) lämnar följande svar: 

"Skellefteå/Goldtown Radio har i många år sökt om ett årligt bidrag från Skellefteå 

kommun för att sända kommunfullmäktiges sammanträden.  Kommunstyrelsen 
brukade lämna bidrag till sändningarna, men jag vill understryka att även om 

kommunstyrelsen helt klart såg ett värde i utsändningarna tillkom de på initiativ 
från den ideella föreningen Goldtown Radio. Viktigt i sammanhanget är också att 
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påpeka att Goldtown Radio tydligt angav att deras utsändningar var 
kommuntäckande och även kunde tas del av i efterskott via föreningens webbradio.  

Nu har Goldtown Radio lagt ner sin verksamhet, och ingen annan förening har 
erbjudit sig att ta över utsändningarna från kommunfullmäktige. Det har heller inte 

kommit någon förfrågan från någon annan aktör på närradioområdet, det finns 

trots allt flera närradiokanaler i Skellefteå.  

Kommunfullmäktiges sammanträden filmas i dag och läggs ut på Skellefteå 

kommuns youtube-kanal, där de är tillgängliga dels i realtid under sammanträdet, 
dels i efterskott. Om det dessutom finns ett behov av radioutsändningar är något 

att fundera över.  

Jag är av den uppfattningen, och den tror jag delas av alla här i 

kommunfullmäktige, att Skellefteå kommun inte ska driva närradio. Så om det finns 

ett behov av radioutsändningar från kommunfullmäktige är det en tjänst som ska 
upphandlas av kommunen, men där utföraren inte hör till den kommunala 

organisationen. 

En ytterligare uppfattningen är att om Skellefteå kommun ska upphandla en 

närradioutsändning från kommunfullmäktige bör ett grundkrav vara att 

utsändningarna sker tillgängligt över så stor del av kommunen som möjligt.  

Svaret på interpellationsfrågorna är att det inte finns någon åtgärdsplan för att 

återuppta radioutsändningarna från kommunfullmäktige, det har inte genomförts 
några förhandlingar med någon radiokanal och det planeras i dagsläget inte för 

detta." 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 122 Dnr KS 2023-000224 299 

Interpellation om rutiner vid uthyrning av offentliga 
lokaler, av Per Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Behandlingen av ärendet är avslutad. 

Inlägg 
Per Boström (KD), Tomas Teglund (S), Jens Wennberg (L) samt Joakim Wallström 

(V) yttrar sig. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Per Boström (KD) har ställt följande interpellation till 
ordföranden i nämnden för support och lokaler: 

"När kommunen hyr ut offentliga lokaler exempelvis i skolor/klassrum eller andra 
anläggningar. 

För en i sammanhanget låg kostnad. Upplever vi att det finns oklarheter om hur det 

säkerställs att de lokalerna som hyrs ut återställs i godtagbart skick gällande 
städning, återställandet av inredning bänkar/stolar m.m. Så att ordinarie 

verksamheten inte drabbas av extra hantering efter att uthyrningen är avslutad. Vi 
vill se att alla personella resurser i verksamheter används på det sätt dem är 

ämnade för, i så stor utsträckning som möjligt och vill därför klargöra hur 

ansvarsbilden ser ut efter uthyrning. Och rutinerna kring detta. 

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor. 

 Vem är ansvarig för uthyrningen av lokalerna? 

 Vem är ansvarig för återställandet? 

 Finns en aktiv samverkan mellan nämnderna support och lokaler, 

fritidsnämnden, för- och grundskolenämnden samt gymnasienämnden 
gällande uthyrning och rutiner? 

 Uttages någon städavgift eller deposition av den som hyr lokalerna? 

 Hur fungerar ev. rutiner för ersättningsanspråk i anslutning till detta? 

Ordföranden i nämnden för support och lokaler Tomas Teglund (S) lämnar följande 
svar: 

"Fråga: Vem är ansvarig för uthyrningen av lokalerna?   

Svar: Kultur- och fritidskontoret.  

Fråga: Vem är ansvarig för återställandet?  

Svar: Den som hyr lokalen. 

Fråga: Finns en aktiv samverkan mellan nämnderna support och lokaler, 

fritidsnämnden, för- och grundskolenämnden samt gymnasienämnden gällande 

uthyrning och rutiner?  
Svar: Ja. I nuläget pågår en förvaltningsövergripande översyn av 

lokalbokningsprocessen där uppdraget är att se över och förbättra den rutin som 
finns.   
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Fråga: Uttages någon städavgift eller deposition av den som hyr lokalerna?  
Svar: Ja. 

Fråga: Hur fungerar ev. rutiner för ersättningsanspråk i anslutning till detta?  
Svar: Vi tar ut eventuella ersättningsanspråk vid de fall som vi bedömer är 

skadegörelse mm. 

____________________________________________________________________
_______ 
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§ 123 Dnr KS 2023-000153 430 

Interpellation ställd till kommunstyrelsens 
ordförande om biologisk mångfald och målet att 30 
procent av alla områden ska skyddas, av Linnea 
Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-02. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (MP) har ställt följande interpellation 
till kommunstyrelsens ordförande: 

"Den 19 december antogs ett nytt globalt ramverk på FN:s konferens om biologisk 

mångfald. 

På regeringens hemsida står följande att läsa: 

“Vi är alla helt beroende av den biologiska mångfalden och våra ekosystem för vår 
överlevnad. Jag är glad att det globala ramverket nu är på plats. Det viktigaste för 

Sverige och EU var att tydliga mål och mekanismer för uppföljning finns med. Det 
beslutades också om tydliga målsättningar om att världens länder till 2030 ska 

skydda 30 procent av alla områden, på land och till havs, och att 30 procent av alla 

skadade ekosystem ska restaureras, säger klimat- och miljöminister Romina 
Pourmokhtari.” 

Endast runt en procent av ytan inom Skellefteå kommun har ett formellt skydd. 
Skellefteå kommun har inget kommunalt reservat, även om det finns beslut att göra 

ett reservat på Vitberget, vilket Miljöpartiet drivit länge, men inte anser vore 

tillräckligt i ett längre perspektiv. 

 Vad avser kommunstyrelsen göra för att Skellefteå ska bidra till att nå 

målet att 30% av alla områden ska skyddas?" 

Interpellanten har lämnat sammanträdet. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 124 Dnr KS 2023-000154 430 

Interpellation ställd till bygg- och miljönämndens 
ordförande om biologisk mångfald och målet att 30 
procent av alla områden ska skyddas, av Linnea 
Öhman (MP) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-02. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Linnea Öhman (MP) har ställt följande interpellation 
till bygg- och miljönämndens ordförande: 

"Den 19 december antogs ett nytt globalt ramverk på FN:s konferens om biologisk 

mångfald. 

På regeringens hemsida står följande att läsa:  

“Vi är alla helt beroende av den biologiska mångfalden och våra ekosystem för vår 
överlevnad. Jag är glad att det globala ramverket nu är på plats. Det viktigaste för 

Sverige och EU var att tydliga mål och mekanismer för uppföljning finns med. Det 
beslutades också om tydliga målsättningar om att världens länder till 2030 ska 

skydda 30 procent av alla områden, på land och till havs, och att 30 procent av alla 

skadade ekosystem ska restaureras, säger klimat- och miljöminister Romina 
Pourmokhtari.” 

Endast runt en procent av ytan inom Skellefteå kommun har ett formellt skydd. 
Skellefteå kommun har inget kommunalt reservat, även om det finns beslut att göra 

ett reservat på Vitberget, vilket Miljöpartiet drivit länge, men inte anser vore 

tillräckligt i ett längre perspektiv. 

 Vad avser bygg- och miljönämnden göra för att Skellefteå ska bidra till att 

nå målet att 30% av alla områden ska skyddas?" 

Interpellanten har lämnat sammanträdet. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 125 Dnr KS 2023-000223 020 

Interpellation om antalet kommunikatörer i 
kommunen med mera, av Per Boström (KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-02. 

Sammanfattning 
Kommunfullmäktigeledamoten Per Boström (KD) har ställt följande interpellation till 

personalnämndens ordförande: 

"I kommunfullmäktige 2023-02-28 hade jag ställt en enkel fråga om hur många 

kommunikatörer som finns anställda inom kommunen. I svaret angavs att det finns 
29, 8 st kommunikatörer anställda i Skellefteå kommun. I svaret motiveras även 

vikten av antalet kommunikatörer och att det är kopplade till Skellefteås "gröna 

samhällsomvandling". 

 I svaret finns att finna att antalet kommunikatörer har varit stadigt mellan 2018-

2022. Men att på senare tid har "trycket ökat" på dessa kommunikatörer.  

Med anledning av ovanstående vill Kristdemokraterna därför ställa följande frågor. 

 Vad är snittlönen för befintliga kommunikatörer? 

 Hur såg antalet kommunikatörer ut före beslutet om Northvolts etablering, 

exempelvis åren 2015,2016,2017?" 

Personalnämndens ordförande är inte närvarande på sammanträdet. 

____________________________________________________________________

________ 
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§ 126 Dnr KS 2023-000246 020 

Interpellation om antalet kommunikatörer i 
kommunen med mera, ställd till nämnden för 
support och lokalers ordförande, av Per Boström 
(KD) 

Kommunfullmäktiges beslut 

Ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-05-02. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktigeledamoten Per Boström (KD) har ställt följande interpellation till 
ordföranden i nämnden för support och lokaler: 

"I kommunfullmäktige 2023-02-28 hade jag ställt en enkel fråga om hur många 

kommunikatörer som finns anställda inom kommunen. I svaret angavs att det finns  
29.8st Kommunikatörer anställda i Skellefteå kommun. I svaret motiveras även 

vikten av antalet kommunikatörer och att det är kopplade till Skellefteås "gröna 
samhällsomvandling". 

I svaret finns att finna att antalet kommunikatörer har varit stadigt mellan 2018-
2022. Men att på senare tid har "trycket ökat" på dessa kommunikatörer.  

 Avser kommunen att anställa fler kommunikatörer till följd av det ökade 

trycket? 

 Hur många upphandlade tjänster för kommunikation finns det utöver det 

som utförs av egna anställda?  

 Till vilket belopp per år uppgår det inköpta/upphandlade tjänsterna för 

kommunikation?" 

Ordföranden meddelar att interpellanten framfört önskemål om att ärendet 
bordläggs till nästkommande sammanträde, detta i syfte att interpellationen skall 

kunna behandlas i anslutning till en interpellation ställd till personalnämndens 

ordförande. 
____________________________________________________________________

_____________ 
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